POLISH LASER CLASS ASSOCIATION


Warsaw, 14.05.2009

INVITATION FOR MASTERS EUROPA CUP & POLISH OPEN MASTERS CHAMPIONSHIP

Dear Laser Master Sailors,

This year we have great honour and pleasure of inviting you to the Europe Cup of Masters Series Regatta, which will be held on 27th to 30th of August in Poland on famous waters of Puck Bay.
We are very proud to successfully host Europe Cup event for the 5th time here in Poland in all three categories: Laser 4.7 , Radial and Standard. Following the last year’s success, which brought to Puck  107 sailors from 9  countries  , who had the opportunity to enjoy the highest standard competition, to win the prizes of the total value of over 4000 Euro and to take part in this amazing international social and sporting event under the supervision of the well known to Laser society international Jury and Committee members.
For the first time in the history of the event, willing to develop the enthusiasm of such a varied society of Laser sailors and to promote Masters Series in Poland, we are going to compete in two more categories:

· Masters category

· Open Masters Polish National Championship
We all hope that with introducing two new categories to already well established event we can improve our success and bring to you what is the most important in sailing: fair challenge, fine competition and unforgettable fun with lots of good wind and sun.
Event area:

Puck over the years has proved to have a great reputation for being  both a Polish sailing Mecca and the amazing sailing venue for many internationally acclaimed events such as… This place is famous for perfect wind conditions and its landscape, beautifully situated at the corner of the bay – often referred to as a real treasure of Baltic sea natural environment.

This small sailing town offers a number of necessary entertainment and organisational facilities. This includes 2 various restaurants situated in the marina and a famous sailing pub on the pier. Convenient parking spaces are another asset of this location where everything is available within short walking distance.

Great sailing emotions are hopefully going to be accompanied by the great regional folklore and cuisine including the local speciality – Heweliusz beer. 

North to Puck unique Hel Peninsula surrounded by both waters of sailing area of Puck and open sea is always worth visiting whenever you feel tired of sailing. You will find yourself falling in love with picturesque villages, fantastic cuisine (kaszubska), and unforgettable atmosphere of friendliness and Polish hospitality. 
Gdansk may be another sight worth visiting during your stay. The city is marked by its incredible history from different time periods. It was on Westerplatte (district of Gdansk) where 60 years ago the Second World War began, and in 1980, Lech Walesa and other shipyard workers of Gdansk created the first in Eastern Europe’s regime  Independent Self-governing Trade Union Solidarity and from where he made the Iron Curtain fall down. 

Also with Sopot being a lively holiday spa destination known since XIX century, and Gdynia being one of the most beautiful towns of Polish coastline, both at the distance of 40 km from Puck, you will find absolutely no time to feel bored.

Money matters:

Your sailing is no longer going to suffer from the economic crisis! 

Poland was always a low cost country for those travelling from the West and now, when the national currency Zloty, lost almost 40% against Euro, it is really cheap. 

It is a real must to take this opportunity to enjoy this amazing event.
Directions:

Puck has proved that it can be easily reached from most European destinations and it's definitely within a short travel from:

· Belgium, Holland, or Germany (past Berlin, Szczecin or Poznan), 

· Finland, Sweden, Denmark or Norway (ferries to Gdansk or Swinoujscie), 

· South (past Katowice, Warsaw), 

· or by plane from any direction (Lech Walesa Airport in Gdansk).
Of course all sailors from all countries are very welcome. The above countries are mentioned only to show travelling directions.

We are looking forward to seeing you back in Puck!
The official notice of race will appear shortly.

If you think you are able to come, please be so kind and let us know sending a short information, that will help us prepare this event even better for you.

We will be more than happy to help you with your accommodation during your stay and should you have any further queries please do not hesitate to ask.

Please contact us at lauda@acn.waw.pl 

Best regards,

On behalf of Polish Laser Association

Paweł Pochwała

Masters Event Coordinator for Polish Laser Association
Warschau, den 14.03.2009

EINLADUNG zuM master-EUROPapokal 
& 
OFFENE POLNISCHE MASTER-NATIONALMEISTERSCHAFT
Liebe Master-Lasersegler,

In diesem Jahr haben wir große Ehre und Vergnügen Sie zum Europa-Pokalwettbewerb in der Master-Kategorie, der vom 27. bis zum 30. August in Polen auf dem Wasser der berühmten Puck-Bucht stattfindet, einzuladen.

Wir sind sehr stolz, für das 5. Mal den europäischen Pokal-Wettbewerb in allen drei Kategorien hier in Polen zu Gast zu haben: Laser 4.7, Radial und Normal. Das alles im Anschluss an den Erfolg des letzten Jahres, der zu Puck 107 Segler aus 9 Ländern brachte, die die Gelegenheit hatten, die höchste Konkurrenz zu genießen, die Preise des Totalwerts von mehr als 4000 Euro zu gewinnen und an diesem erstaunlichen internationalen sozialen und sportlichen Ereignis unter der Aufsicht der weithin bekannten internationalen Jury- und Komitee-Mitglieder teilzunehmen. 

Um die Begeisterung solch einer breiten Gesellschaft von Laserfreunde zu steigern und die Master-Kategorie in Polen zu fördern, sind wir dabei, zum ersten Mal in der Geschichte, uns noch in zwei weiteren Kategorien zu bewerben:

· Master-Kategorie

· Offene Polnische Master-Nationalmeisterschaft  
Wir hoffen, dass wir mit der Einführung zwei neuer Kategorien zu bereits gut feststehendem Wettbewerb unseren Erfolg verbessern und Ihnen anbieten können, was bei dem Segeln am wichtigsten ist: angemessene Herausforderung, feine Konkurrenz und unvergesslichen Spaß mit viel gutem Wind und Sonne.

Wettbewerb-Gebiet

Puck hat sich im Laufe der Jahre einen großen Ruf als Mecca der polnischen Segler und ein erstaunlicher Treffpunkt für viele international anerkannte Segelsportereignisse gewonnen. Dieser Platz ist wegen herrlicher Windbedingungen, seiner Landschaft und schöner Lage in der Buchtecke berühmt,  oft wird er als ein echter Schatz der Ostsee gekennzeichnet.  
Die Umgebung

Die kleine Hafenstadt bietet alle notwendigen Einrichtungen an. In der Marina stehen zwei Restaurants und auf dem Anlegesteg eine berühmte Seglerbar zur Verfügung. Zahlreiche Parkplätze sprechen auch zugunsten dieser Lage, wo alles innerhalb eines kurzen Spaziergangs erreichbar ist.

Neben großen Sporterlebnissen werden Sie hoffentlich auch die regionale Volkskunde und Kochkunst genießen. Die lokale Spezialität – das Hevelius-Bier gehört natürlich dazu.

Die nördlich von Puck liegende Hel-Halbinsel, die von Gewässern der Puck-Bucht und der offenen See umgeben ist, ist, immer wenn Sie mit Segeln erschöpft sind, besuchswert. Sie werden sich in die malerischen Dörfer, die fantastische lokale Küche, unvergessliche Atmosphäre und polnische Gastfreundschaft verlieben.

Gdansk ist ein anderer Besuchsplatz während Ihrer Reise nach Polen. Die Stadt ist von ihrer unglaublichen Geschichte in verschiedenen Zeitaltern geprägt. Es war Westerplatte (ein Stadtteil von Gdansk), wo vor 60 Jahren der Zweite Weltkrieg begann und es war die Schiffwerft von Gdansk, wo 1980 Lech Walesa mit seinen Mitarbeitern die erste unabhängige Solidarnosc-Gewerkschaft in diesem Teil Europas gründete und damit den eisernen Vorhang fallen ließ.  

Sowohl in Sopot, einem lebhaften, seit dem 19. Jahrhundert bekannten Kurort, als auch in Gdynia, einer der schönsten Städten an der polnischen Küstenlinie, beiden in der Entfernung von 40 km von Puck, werden Sie sich kein bisschen langweilig fühlen.

Geldangelegenheiten

Polen war immer ein Billigland für diejenigen, die aus Westen reisen, und jetzt, als die Landeswährung, der Zloty, fast 40 % gegen Euro verlor, ist es wirklich preiswert.

Nutzen Sie diese Gelegenheit,  um an diesem erstaunlichen Ereignis teilzunehmen!

Anfahrt

Puck ist von den meisten europäischen Städten einfach erreichbar. Die Stadt verlangt eine kurze Reisezeit von: 

· Belgien, Holland und  Deutschland (über Berlin, Szczecin oder Poznan), 

· Finnland, Schweden, Dänemark und Norwegen (Fährschiffe nach Gdansk oder Swinoujscie), 

· dem Süden (über Katowice, Warschau), 

· oder mit Flugzeug von jeder Richtung (bis Lech Walesa-Flughafen in Danzig).

Natürlich sind Segelfreunde aus allen Ländern herzlich willkommen. Die obengenannten Länder werden nur erwähnt, um Reiserichtungen zu zeigen.

Wir freuen uns darauf, Sie in Puck zu sehen!

Die offizielle Benachrichtigung wird in kurzer Zeit verbreitet.

Wenn Sie sich entscheiden zu kommen, senden Sie uns bitte eine kurze Nachricht, dass wir das Event noch besser für Sie vorbereiten können. 

Wir werden uns freuen Ihnen auch bei der Unterkunft helfen zu können. Sollten Sie weitere Fragen haben, setzen Sie sich mit uns in Verbindung durch:

lauda@acn.waw.pl
Mit freundlichen Grüßen
im Auftrag der polnischen Laservereinigung

Pawel Pochwala

Wettbewerb-Koordinator für die polnische Laservereinigung
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